
Mistrovství Moravy a Slezska v šachu mládeže do 16 let 2024 
(26. října – 1. listopadu 2024) 

Závěrečná zpráva 

 
 

Mistrovství Moravy a Slezska se letos konalo na Vysočině, konkrétně v hotelu Skalský Dvůr nedaleko 
Bystřice pod Pernštejnem. Hráči byli rozděleni do následujících kategorií: U10, U12, U14 a U16. Šachisté 
narození v roce 2008 a starší si mohli zahrát turnaj Open. 

Celkem se turnaje zúčastnilo 228 hráčů. Kraj Vysočina reprezentovalo v mistrovských kategoriích 34 

šachistů (z toho 5 dívek) a turnaje Open se zúčastnilo 8 hráčů (z toho 2 šachistky). 
 

Kategorie U10 U12 U14 U16 Open 

Počet hráčů Celkem Kraj 
Vysočina 

Celkem Kraj 
Vysočina 

Celkem Kraj 
Vysočina 

Celkem Kraj 
Vysočina 

Celkem Kraj 
Vysočina 

Spartak Velká 
Bíteš 

37 

- 

49 

2 

48 

1 

62 

2 

32 

1 

ŠK Světlá nad 
Sázavou 

- 3 1 2 2 

ŠO Gordic 
Jihlava 

4 3 2 4 - 

TJ Náměšť nad 
Oslavou 

1 1 - 2 - 

TJ Žďár nad 
Sázavou 

- 1 - 2 - 

TJ Jiskra 
Humpolec 

- 1 - - 5 

TJ Jiskra 
Havlíčkův Brod 

1 1 - -  

Celkem 6 12 4 12 8 



V jednotlivých kategoriích dosáhli šachisté z Vysočiny následujících úspěchů: 
- 3. místo v H10 – Filip Štěpnička (ŠO Gordic Jihlava) 
- 4. místo v H10 – Antonín Kukla (TJ Náměšť nad Oslavou) 
- 5. místo v H10 – Tomáš Fiala (ŠO Gordic Jihlava) 
- 2. místo v D10 – Iva Mourycová (ŠO Gordic Jihlava) 
- 3. místo v H12 – Jan Burel (ŠO Gordic Jihlava) 
- 3. místo (celkově 4.) v H16 – Václav Šetina (TJ Náměšť nad Oslavou) 
- 5. místo (celkově 7.) v H16 – Ladislav Vojtěch (Spartak Velká Bíteš) 
- 6. místo (celkově 9.) v H16 – Jakub Stejskal (ŠO Gordic Jihlava) 
- 2. místo v D16 (celkově 3.) – Lucie Rybáčková (ŠO Gordic Jihlava) 
- 6. místo v D16 (celkově 21.) – Hana Bártová (ŠK Světlá nad Sázavou) 

 
V doprovodném turnaji Open se v první desítce umístili dva hráči z Kraje Vysočina: 

- 2. místo – Šimon Lang (ŠK Světlá nad Sázavou) 
- 4. místo – Jan Ptáček (TJ Jiskra Humpolec) 
-  

Kromě doprovodného turnaje ve vážném šachu se odehrály i tři další turnaje: Blitz – delay, Rapid – 
delay, Blitz – fischer. Nejlépe se vedlo Josefu Fišarovi (TJ Žďár nad Sázavou), který v turnaji Blitz – delay 
odsadil se ziskem 8,5 bodu 2. místo. 

 
Odkaz na výsledky: Chess-Results Server Chess-results.com - Mistrovství Moravy a Slezska 2024¨ 
 
Odkaz na okomentované partie hráčů: Mistrovství Moravy a Slezska 2024 • lichess.org 
 
Hodnocení turnaje jednotlivými hráči: 
U10 
 
Tomáš Fiala 
S výsledkem na turnaji jsem spokojen, získal jsem 6 bodů a postup na mistrovství České republiky. K absolutní 
spokojenosti chybělo jen umístění na stupních vítězů. Zvlášť si vážím cenné remízy v posledním kole, kdy 
jsem měl proti sobě dosavadního suveréna turnaje Michala Cagáně (z 8 kol získal 8 bodů), a pokud jsem chtěl 
reálně pomýšlet na postup, věděl jsem, že s ním musím bodovat, což se nakonec povedlo.  
 
Antonín Kukla 
Na MMaS jsem sehrál 9 partií a získal z nich 6 bodů. Do 4. kola jsem se držel i bez ztráty bodu. V úvodní partii 
na mě Sochorová G. zkusila Staffordský gambit, který patří mezi ty méně obvyklá zahájení. Toto zahájení 
jsem ovšem znal, takže moment překvapení soupeřce nevyšel. 
V 7. kole jsem se potkal se Štěpničkou F., kde jsem začal španělskou hrou a dokázal jsem na soupeře vytvořit 
tlak s mojí prostorovou převahou. Chybou z nepozornosti jsem dopustil tah Ve7 a soupeř dokázal zvrátit 
průběh partie do svého vítězství. 
V kole osmém jsem se u šachovnice střetl s budoucím vítězem Cagáněm M., který si na mě připravil hru čtyř 
jezdců ve velmi agresivní variantě. Podle průběhu jeho předchozích zápasů byla moje příprava úplně na nic 
a já jsem nedokázal najít adekvátní odpověď, čímž naše partie skončila po 50 min. mojí porážkou. 
Do posledního kola jsem vstupoval s vědomím, že hraji o poslední čestný bod, který mi měl zajistit přímý 
postup na MČR, i když stupně vítězů byly pro mě už daleko. Jako soupeře jsem dostal nalosovánu 
Mourycovou I., která hrála o zlato ve své kategorii děvčat D10. Celá partie tak byla poznamenána naší 
nervozitou a obavou o výsledek. Nikdo z nás nechtěl udělat chybu. Z mojí přípravy mi vyšel úmysl nepustit 
Ivu do její přípravy a donutit ji hrát z hlavy. Podle toho vypadal i čas odměřovaný hodinami. Ve střední hře 
Iva vešla do vazby, což způsobilo moji převahu, a už jsem jí další šanci na obrat nedal. A zároveň jsem i hlídal 
čas na hodinách, který v závěru hry neúprosně ubíhal v neprospěch mojí soupeřky. 

https://chess-results.com/tnr995592.aspx?lan=5&art=1&rd=9
https://lichess.org/study/kXz1oqOF


Turnaj celkově hodnotím pozitivně, když jsem i díky vysokému pomocnému hodnocení obsadil konečné 4. 
místo a zajistil si přímé postupové místo na MČR. Výhry byly zasloužené, trpělivě vyčekané i vydřené. 
Z proher mě mrzí určitě jedna, která měla skončit mým vítězstvím (a to zápas se Štěpničkou F.).  
 
Iva Mourycová 
Na ubytování jsme měli tvrdé postele, ale líbilo se mi, že jsme bydleli Jihlaváci pohromadě. V hrací místnosti 
bylo horko a byly na mě nízké židle. Bylo ale dost místa a světla. Bavily mě přípravy na partie. Hrála jsem 
dobře, protože jsem získala 5 bodů. 
 
Filip Štěpnička 
Turnaj se mi povedl. Ve své kategorii do 10 let jsem skončil s celkovým počtem 7 bodů z 9 na třetím místě a 
kvalifikoval se tak na MČR příští rok. Prohrál jsem jenom jednu partii s celkovým vítězem Michalem Cagáněm. 
Ta prohra mě mrzí. Z turnaje jsem si vybral k okomentování partii s Antonínem Kuklou. Hrál jsem s černými 
figurkami. Tonda na mě začal hrát „Španělku“ a já jsem začal „Berlínkou“. Ve střední hře mě Tonda uvěznil 
na vlastní polovině, útočil na mě a pak jsem vyměnil dámy. Následně jsem se ocitl v pozici, kde jsem měl 
pouze dva tahy. Tonda mi začal chytat pěšce a já jsem se rozehrál. Na konci mi nechal projít E pěšce do dámy 
a musel mi to vyměnit za věž. A pak jsem mu pochytal A, B pěšce a následně jsem mu dal věží mat. 
 
Zdeněk Vaňoušek 
Turnaj byl v pěkném prostředí hotelu Skalský dvůr. Organizačně dobře zvládnuté, pouze v hrací místnosti 
bylo dost teplo a málo větráno, tudíž se mi hůře přemýšlelo. Za celý turnaj jsem se nemohl dostat do hrací 
pohody, a proto i moje partie nebyly dle očekávání. První kolo jsem ještě zvládl vyhrát, ale ve druhém a 
třetím kole jsem podcenil soupeře a udělal v partiích hrubé chyby, za které mě soupeři potrestali. Po remíze 
a prohře jsem se ocitl v půli hracího pole. Nicméně jsem se i nadále snažil hrát co možná nejlépe, ale i v 
dalších partiích jsem se nevyvaroval opět hrubých chyb, za které následoval trest. Turnaj mi ukázal cestu, 
kterou bych se měl v hraní šachu vydat a více se při partiích soustředit a myslet na dobré rady od trenéra. 
 
 
U12 
 
Josefína Blažková 
Výsledky jsem neměla moc dobré, hlavně kvůli mým chybám, které jsem u partií dělala. Musím se příště víc 
soustředit. Když jsem na tom byla líp, tak jsem partii jednou svojí chybou prohrála. Dlouhý čas mi moc 
nevyhovuje, neumím se ještě tak moc soustředit a vydržet přemýšlet tak dlouho. Taky jsem byla po dvou 
partiích za den hodně unavená. Doufám, že se v tom zlepším. 
Líbily se mi rozbory s trenéry, kteří tam byli přítomní. Vše mi dobře vysvětlili, kde jsem udělala chybu a jak 
mám příště hrát, abych tolik chyb nedělala. Večer jsem si ještě partie vždycky probrala znovu s trenérem 
podrobněji. Naučila jsem se spoustu zajímavých věcí. Musím se hlavně soustředit na to, abych nedělala 
jednoduché a hloupé chyby, protože pak partii prohraju. 
 
Pavel Brož 
Ve dnech 26. 10. – 1. 11. 2024 jsem se zúčastnil MMaS. Na turnaj jsem odjížděl bez větších ambicí, protože 
se šachům již výrazněji nevěnuji. Ubytování se mi docela líbilo. Ve volném čase jsme hráli stolní fotbal a šipky 
a také jsme opékali buřty. Jídlo nám vařily maminky a všem velmi chutnalo. S bodovým výsledkem jsem 
spokojený, očekával jsem výsledek kolem 4,5 bodu. S umístěním již spokojen tolik nejsem. Kdybych v 
posledním kole vyhrál, mohl jsem postoupit. 1. kolo jsem vyhrál na taktiku. 2. kolo jsem vyhrál na taktiku, 
když mi soupeř nastavil kvalitu.  3. kolo mě soupeř od prvních tahů přehrál. Partie skončila rychle. V dalším 
kole mi soupeř spadl do přípravy a rychle jsem vyhrál. V 5. kole jsem přehlédl v koncovce taktiku. Tato partie 
mě velmi mrzela. 6. kolo jsem ve střední hře ztratil figuru a v koncovce jsem si nechal dát jednotahový mat. 
7. kolo se nám opět povedla příprava a vyhrál jsem ve své oblíbené variantě italské hry. V 8. kole jsem otočil 
partii proti oddílovému kolegovi Vojtovi Zvolánkovi, kdy mi nevyšlo zahájení, ale partii jsem nakonec po 
hrubé chybě soupeře otočil. V 9. kole mi soupeřka nastavila dámu, kterou jsem bohužel neviděl.  



Jan Burel 
Na turnaj jsem se moc těšil a odjížděl jsem s tím, že bych chtěl postoupit na MČR a bojovat o medaili. Začal 
jsem dobře, získal jsem 4/4 bodu a vedl tabulku, ale v partii s Janem Kožušníkem se mi bohužel udělalo hodně 
špatně, že jsem přes snahu nemohl partii v rovné pozici dohrát, a jelikož soupeř opakovaně odmítl remízu, 
musel jsem se vzdát. Druhý den mi pořád bylo špatně, a navíc mě čekalo dvoukolo, první partii jsem po boji 
prohrál, druhou naštěstí vyhrál a vrátil se tak do bojů o postup a medaile. Poslední dvě kola už mi bylo 
naštěstí dobře, oba soupeře jsem porazil a získal nejen postup na MČR, ale dokonce vytoužený pohár za třetí 
místo za oběma soupeři, kteří mě porazili. 
Některé partie jsem hrál hodně útočně, v jiných naopak postupně zesiloval malou výhodu získanou 
v zahájení. Zkoušel jsem si po dohodě s trenérem i nová zahájení, abych rozšířil svůj herní repertoár. 
Hodně mi pomohly ve všech partiích přípravy s trenéry, za které moc děkuji. 
 
Jakub Havlů 
Moc se mi na šachovém turnaji líbilo, protože jsem mohl načerpat hodně zkušeností. Největší radost mi 
udělala partie ze 2. kola, kterou jsem vyhrál. Neměl jsem ale radost z 8. kola, ve kterém jsem přehlédl vidličky 
na dámu. Toto MMaS v mé kategorii bylo lehčí než MČR mládeže v Koutech nad Desnou v kategorii OPEN. 
Chtěl bych poděkovat trenérům Lukášovi Karáskovi a Honzovi Ptáčkovi, kteří s námi dělali přípravy a rozbory 
partií, velmi mi totiž pomohli. Byl jsem moc rád za to, že jsem strávil celý týden s kamarády, bylo to moc fajn. 
Také se mi líbilo v penzionu, ve kterém jsme bydleli. Byl nedaleko hotelu, ve kterém se konaly šachové partie. 
Toto mistrovství je pro mě výzvou, abych zapracoval na zahájení šachové partie, ve které se mi moc nedařilo.  
 
Pavel Hroch 
Turnaj v Bystřici se mi strašně líbil. Výborně se vařilo a ubytování bylo nádherné. Venku jsme si mohli hrát, 
chodit na houby a opékat buřty. Večer jsme hráli stolní fotbálek a šipky. Moc mi vyhovuje, když se hraje jen 
jedno kolo, protože máme dost času na rozbory, přípravy i zábavu. Celkem jsem získal pět bodů.  Nejvíce mě 
mrzí hra se Standou Čechem. Když jsem šel dát mat, dámu jsem omylem položil o políčko vedle a přišel jsem 
o ni, a tím jsem hru prohrál. Největší radost mám z poslední hry, kdy jsem si už myslel, že prohraju, ale 
soupeřka udělala velkou chybu a dostala mat. Doufám, že se příští rok bude turnaj hrát zase na stejném místě 
a já se budu moci zúčastnit. Moc všem děkuji za organizaci turnaje. 
 
Soňa Mourycová 
Ubytování bylo dobré, tedy až na to, že byly tvrdé postele. Moc se mi také líbilo, že jsme bydleli všichni 
šachisti z Jihlavy pohromadě. Hrálo se mi dobře, jenom kdyby tam byl vzduch a my nebyli jako v teráriu. 
Partie se mi povedly, většinou jsem přehlédla mat nebo vidličku pěšcem. 
 
Vojtěch Zvolánek  
Letos jsem se už potřetí zúčastnil Mistrovství Moravy a Slezska v šachu. Tentokrát jsme hráli na Vysočině v 
hotelu Skalský dvůr. Bydleli jsme v penzionu Skalský mlýn, kde to bylo super. Hrozně se mi to tam líbilo, byl 
tam fotbálek, šipky a krásné prostředí okolo, takže bylo pořád co dělat. Trenéři se nám dost věnovali a chodili 
jsme s nimi i na houby. Na rozbory jsem chodil každé kolo, ale dvakrát jsem to nestihl, protože jsem hrál moc 
dlouho. Podařila se mi partie v 7. kole s druhou nasazenou Klárou Švábovou. Celkově mám z turnaje dobrý 
pocit, hrál jsem na 100 % a bavilo mě to. Udělal jsem několik chyb, které mě stály vítězství, ale jsem rád za 5 
bodů. Celkově jsem skončil 20. a nasazený jsem byl 27., takže jsem spokojený. Doufám, že se příští rok bude 
turnaj konat zase tady a že se sejdeme zase taková dobrá parta. Na turnaje jezdím rád, už tam mám hodně 
kamarádů. 
 
 
U14 
 
Adam Brychta 
Na tenhle turnaj jsem přišel s jedinou ambicí, a to, že se dostanu na listinu talentů. Tohle Mistrovství Moravy 
a Slezska se konalo jinde, tím pádem jsme si mohli vyčistit hlavu od šachu, abychom se potom více soustředili. 



Pro někoho důležitý turnaj, ale pro mě ne, protože jsem si přišel zahrát co nejčistší šachy. Celkově se mi dařilo 
zahájení vždycky nějak ustát, ale pak jsem to někdy pokazil a neustál pozici, čehož soupeř většinou využil. 
 
Jiří Burel 
Na turnaj jsem jel s tím, že bych chtěl získat 5 bodů a zkusit si některá nová zahájení proti silnějším soupeřům. 
Oboje se mi nakonec podařilo splnit. Střídal jsem lepší momenty s horšími. Několik dobře rozehraných partií 
jsem pokazil nebo nedotáhl do vítězství, zejména mě mrzí partie 6. kola s Emou Trčálkovou (skončila celkově 
11.), kdy jsem získal figuru, ale následně jsem kvůli své rychlé hře (asi jsem se nedostatečně přepnul 
z rapidových turnajů a partii podcenil) přehlédl jednoduchou taktiku, figuru vrátil a v rovné věžové koncovce 
jsem se hloupě soustředil na dobytí nebezpečného pěšce na dámském křídle, což se mi sice podařilo, ale 
soupeřka mezitím prošla jiným pěšcem na královském křídle. Radost mám naopak z poslední partie 
s Metodějem Vojtěchem, kterou jsem bral jako odvetu za porážku v posledním kole MMaS před 2 lety. Získal 
jsem postupně dva pěšce a vyhranou koncovku, kde jsem sice v jeden okamžik zaváhal a jednoho volného 
pěšce ztratil, ale vzápětí mi hrubou chybou soupeř umožnil vyměnit dámy a cestu k výhře usnadnil. Kdybych 
využil více dobrých pozic ve více vítězství, mohl jsem mít pravděpodobně umístění těsně pod postupovými 
místy. Snad se mi to v této kategorii povede příští rok. 
Hodně mi pomohly ve všech partiích přípravy, ať už jsem je mohl využít či ne, protože jsem se zase něco 
nového naučil. 
  
Adam Novotný 
Podle mě se mi turnaj povedl. Skončil jsem s 5 body, což je docela dobré. V celkovém hodnocení jsem si 
polepšil oproti nasazení o 4 místa a skončil 15. Výsledek mohl být ovšem lepší, kdyby se mi nadějně 
rozehranou pozici z posledního kola podařilo vyhrát. Nakonec mě trochu mrzí, že jsem nepostoupil na 
Mistrovství České republiky. Ubytování a jídlo byly skvělé a levnější než v ostatních hotelech. Měli jsme tu 
skvělé zázemí pro relaxaci po šachové partii. V ubytování byly šipky a stolní fotbálek. V okolí hotelu byl les, 
který jsme využívali na procházky a houbaření.  Moc se mi na turnaji líbilo. 
 
Metoděj Vojtěch 
Turnaj se mi líbil. Podařilo se mi několikrát vyhrát pěkným útokem. Byla to zajímavá zkušenost. Výsledek byl 
lepší než moje nasazení, takže jsem spokojen. 
 
 
U16 
 
Hana Bártová 
Ve dnech 26. 10. – 1. 11. 2024 jsem se zúčastnila MMaS 2024. Nebydleli jsme v hlavním hotelu, a proto asi 
největší problém shledávám cestu z odpolední partie, která byla při 1. kole a obou dvojkolech za tmy. 1. partii 
jsem hrála s Šimonem Šotkem. Po zahájení jsem kvůli chybě soupeře získala kvalitu, kterou jsem nedokázala 
uplatnit, a partie skončila nerozhodně. Ve 2. kole jsem hrála s 1. nasazeným, Václavem Šetinou. Ve střední 
hře jsem získala důležitého pěšce, pak dalšího, ale v časové tísni jsem zaváhala a partii prohrála. 3. kolo jsem 
hrála se Zdeňkem Pištěkem. Zahájení jsem odehrála špatně, ale ve střední hře soupeř udělal hrubou chybu 
a ztratil figuru. Do 4. partie jsem byla nalosovaná s Bětou Kubátovou. Soupeřka udělala chybu v koncovce a 
postupně jsem svoji výhodu zvětšovala a nakonec vyhrála. 5. kolo jsem hrála s Alisou Levchenko. V koncovce 
jsem přehlédla figuru, ale udržela jsem pevné postavení a partie skončila nerozhodným výsledkem. V 6. partii 
jsem hrála s Danielou Kožušníkovou, jejíž rozbor přikládám v příloze. 7. kolo jsem měla černé na Terezu 
Horkovou. V partii jsem bohužel nekorektně obětovala kvalitu a střelce, takže soupeřce zůstala věž víc. 
Později mi soupeřka vzala věž za dámu, takže mi zůstala dáma za dvě věže. O pár tahů později jsme se shodly 
na remíze. 8. kolo jsem nehrála, protože soupeř nepřišel na partii. 9. kolo jsme odehráli zahájení a v rovné 
pozici jsme podepsali partiář. Turnaj se mi velice líbil, bydleli jsme na krásném místě, kde jsme měli klid. 
Chtěla bych poděkovat pořadatelům za skvělý turnaj a Lukáši Karáskovi za přípravy a rozbory. 
 
 



Štěpánka Blažková 
Mám ráda tyto dlouhé turnaje, kdy mám hodně času na to, vše si promyslet. Vyhovuje mi to. I když dvě partie 
za den jsou hodně únavné. Měla jsem obavy, jak to vše dopadne, byla jsem předposlední nasazená v turnaji. 
Výsledky mohly být z mého pohledu lepší. V některých partiiích jsem udělala zbytečné chyby a tím je 
prohrála. A naopak, když jsem se dostala do lepších pozic, tak jsem je nedokázala proměnit ve vítězství a 
skončilo to remízou. Musím se hodně zaměřit na taktiku a na koncovky. To mě určitě posune v budoucnosti 
dál. Super byly rozbory, jak s přítomnými trenéry, tak pak na chatě s naším trenérem. 
 
David Brychta 
V Bystřici nad Pernštejnem se mi moc líbilo, myslím si, že turnaj byl hratelný. Získal jsem spoustu zkušeností, 
které se hodí. Příští rok už snad budu dostatečně dobrý, abych se kvalifikoval na MČR. První partii jsem se 
pokoušel útočit, ale dostal jsem mat první. V druhé partii jsem získal dvě figury za věž, ale nedokázal jsem to 
vyhrát, protože jsem přehlídl taktickou kombinaci. Ve třetí partii jsem nedokázal vymyslet plán hry a na to 
jsem prohrál. Čtvrtá partie dopadla výhrou pro mě, protože jsem dokázal získat dvě figury za věž a následně 
zvítězit. V páté partii jsem usilovně bojoval, ale soupeřka byla stejně dobrá jako já a všechny hrozby pokryla. 
Šestá partie byla velice bojovná, jelikož jsem stál ze zahájení trochu hůře, ale díky své hře jsem se rozehrál a 
zremizoval vyhranou pozici. V sedmé partii jsem udělal hroznou chybu v zahájení, ale dokázal jsem se 
rozehrát a porazit soupeře. V osmém kole jsem si vybojoval výhru. Poslední kolo jsem omylem odevzdal 
pěšce a následně bojoval o remízu, což mi vyšlo.  
 
Martin Policar 
Z MČR 2024 mám přímo postup na MČR 2025, proto jsem hrál MMaS o kategorii vyšší, tedy H16. Do turnaje 
jsem vstoupil remízou. Potom následovalo vždy jedno kolo výhra a jedno kolo prohra, a to až do šestého 
kola. Sedmé a osmé kolo jsem remizoval a poslední kolo vyhrál. Celkem jsem získal 5,5 bodů, což mi stačilo 
na 15. místo celkově. V turnaji jsem se setkal ve třech kolech s hráči z Kraje Vysočina (Vondra, Stejskal, Šorf) 
a v jednom kole s hráčem, který byl donedávna spoluhráčem v Náměšti (Jan Kotisa). Až na partii s Filipem 
Vondrou jsem s výkonem docela spokojený. Mám zajímavé partie ke studiu a doufám, že vše zúročím na 
MČR do 16 let. Díky Davidovi za přípravy, ŠCTM v KV a oddílu ŠO Gordic Jihlava za podporu. 
 
Lucie Rybáčková 
První kolo se mi postupně povedlo přehrát soupeře z Durasu Brno, další kolo jsem získala vyhranou 
koncovku, ale pak jsem to pokazila tak moc, že jsem to málem prohrála, takže partie skončila remízou. Třetí 
kolo mě čekala Běta Kubátová, kterou jsem udolala po 4,5 hodinách, což se ovšem moc nehodilo, protože 
v daný den se hrálo dvojkolo… 4. kolo jsem vyhrála nad Láďou Vojtěchem a v 5. kole jsem porazila Vojtěcha 
Velíma. Po 5. kole jsem se nacházela na průběžném prvním místě tabulky. 6. kolo bylo strašné. Soupeř 
přehlédl taktiku a já jsem si mohla vzít jednoduše kvalitu, ale všimla jsem si toho až po zahrání jiného tahu. 
Přesto, že jsem pak získala pěšce, jsem nakonec přijala remízu, protože jsem špatně spočítala vyhranou 
koncovku… Sedmé kolo se hrálo odpoledne a čekala mě Amálie Zádrapová. Obě jsme se snažily postupovat 
volnými pěšci, ale místo aby jedna z nás byla rychlejší, jsme každá ty pěšce té druhé zablokovaly a shodly se 
na remíze… 8. kolo jsem získala dobrou pozici, ale nezahrála jsem to přesně a přijala jsem remízu v  trochu 
lepší pozici za soupeře. Poslední kolo jsem měla konečně bílé a chtěla jsem vyhrát. Získala jsem dobrou pozici, 
ovšem nezahrála jsem to nejpřesněji a zároveň soupeřka remízu chtěla a nabízela ji několikrát, takže jsem ji 
později rezignovaně přijala… 
 
Jakub Stejskal 
Na turnaj jsem nepřijel s ambicemi na postup na MČR, protože jsem byl až 29. nasazený. Právě proto bylo 
velkým překvapením, že jsem skončil na 9. místě. První 4 kola turnaje nevypadala vůbec dobře, měl jsem v 
té době 2 body ze 4, ale dalších 5 pět kol jsem neprohrál, a i kvůli tomu jsem nakonec skončil devátý. 
Nejdůležitější partie pro mne byla partie právě z posledního kola, ve které jsem hrál proti Klinkovskému 
Vojtěchovi. Zde jsem s občasným štěstím v mně neznámé variantě francouzské obrany, spojeným s chutí 
vyhrát, svého soupeře porazil. A nakonec jsem se radoval z úspěšného výsledku. 
 



Filip Šorf 
Když jsem se v průběhu roku dozvěděl, že se Mistrovství Moravy a Slezska mládeže bude konat na „Skaláku“, 
měl jsem z toho upřímnou radost. Z domova to budu mít jenom 10 km a budu moci využívat pohodlí své 
postele. Další výhodou byla osobní přítomnost oddílového trenéra Josefa Fišara mladšího, který náš tým (3 
hráči) osobně doprovázel po celou dobu turnaje. Dělal s námi rozbory, přípravy na soupeře a dodával nám 
sebevědomí. Za to bych mu chtěl moc poděkovat. 
V rozlosování jsem byl přesně v polovině, tak mi na první kolo los přisoudil přijatelného soupeře – Štěpánku 
Blažkovou. Věděl jsem, že se zlepšuje, ale věřil jsem ve svoji výhru, což se i stalo. Od druhého kola už byli 
všichni moji soupeři elově silnější a já musel hrát opatrněji. Nejdříve jsem remizoval s Bětou Kubátovou. Tady 
jsme byli opatrní oba a dostali se do pozice, kde došlo k opakování tahů. Ve třetím kole jsem hrál s elově 
nejsilnějším soupeřem Richardem Hobzou (1894). Ve vyrovnané pozici, ale opticky lépe postavený jsem 
soupeři nabídl remízu a on přijal. Tohle jsem mohl hrát asi dál, ale respekt ze soupeře mi to nedovolil. Ve 
čtvrtém kole jsem hrál s Davidem Skulou. Koncovky s dámami a pěšci jsou ošemetné, takže i když jsem měl o 
pěšce víc a soupeř mi nabídl remízu, tak jsem ji přijal. V pátém kole jsem narazil na Kristýnu Dorazilovou. 
V průběhu partie jsem vyměnil dámu za věž, střelce a pěšce a do koncovky vznikla pozice V + 2S + 6p proti D 
+ S + 5p a byla z toho opět remíza. V šestém kole jsem hrál se Sofií Zelenkovou, dopadlo to zase remízou ještě 
ve střední hře, i když jsem měl mnohem lepší čas než soupeřka, což mi trenér po partii vytýkal. Remízou 
skončila i sedmá partie s Petrem Novotným. Na konci střední hry jsem prohrával o pěšce, tak mi nabídka 
remízy od soupeře přišla korektní. V osmém kole mě čekala Daniela Kožušníková, která loni MMaS v kategorii 
U14 vyhrála. Také díky vítězství nade mnou, když mě přehrála v koncovce s jezdcem a pěšci. Ani tato partie 
mi vítězství nepřinesla. Během hry jsem vyměnil dámu za dvě věže. Na konci čtyřhodinové bitvy soupeřka 
bombardovala mého krále šachy a proháněla ho zle po šachovnici, aby nakonec v posledním tahu udělala 
fatální chybu a vzápětí nabídla remízu. Bohužel po čtyřhodinovém koukání do šachovnice jsem neviděl a 
nevyužil možnost dát jí třemi tahy mat. Turnaj jsem zakončil posledním zápasem s Martinem Policarem, který 
se mi vůbec nepovedl a brzy jsem musel kapitulovat. 
Celkově jsem získal 50 %, tj. 4,5 bodu, a skončil 32. a v podstatě obhájil své nasazení. Do ela jsem si připsal 
27 bodů. Turnaj se mi líbil a s výkonem jsem až na poslední kolo spokojený. Budu ale muset zapracovat na 
dotahování zdánlivě rovných pozic k vítězství. 
 
Ladislav Vojtěch 
Mým cílem bylo postoupit na MČR, a to se mi podařilo. Dařilo se mi v propočtu, v koncovkách a ve vytváření 
tlaku. Turnaj se mi líbil. 
 
Filip Vondra 
Na turnaj jsem jel s tím, že chci udělat dobrý výsledek, protože poslední 3 měsíce jsem pracoval na tom, 
abych něco uhrál. Na turnaji jsem ale zjistil, že 3 měsíce nejsou dost k tomu, abych se zlepšil natolik, abych 
mohl postoupit nebo udělat nějaký větší počet bodů. Sehrál jsem nějaké hezké partie, ale dost partií jsem 
dobře rozehrál, byl vyhraný, a pak kvůli špatnému plánu prohrál. Nakonec jsem skončil 30. v kategorii U16.  
 
Matěj Zezula 
Do turnaje jsem vstoupil z 26. pozice, věřil jsem si, že postup by nemusel být nereálný, jenže se během 
turnaje vyskytly problémy. V prvním kole jsem zvládl přehrát zkušenostně slabšího soupeře a v druhém kole 
přišla první prohra proti lepší hráčce, která mě přehrála v koncovce. První postupový problém nastal ve 
třetím kole, kdy jsem se slabším soupeřem jenom remizoval. Další partii jsem už vůbec nezvládl a postup byl 
ještě dál. Po 4. kole jsem měl 1,5 bodu, což nebylo číslo, které jsem si představoval. Páté až sedmé kolo jsem 
dokázal vyhrát, dokonce se mi povedlo v sedmém kole porazit soupeře o dost silnějšího rychlým útokem. Pro 
šanci na postup jsem potřeboval zvládnout zbývající kola.  V osmém kole jsem nezvládl hrát plán a všechny 
šance na postup byly ztraceny. Poslední kolo jsem už taky prohrál. Z celkového hlediska jsem mohl hrát lépe.  
 


